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Slovo starosty
Vážení spoluobčané!
Je zde prosinec a blíží se konec letošního roku. Zároveň se blíží období 

Vánoc – čas klidu a snad i pohody. Před rokem jsme doufali, že nás už snad 
nečeká podobný rok jako ten minulý, který byl „covidem sešněrovaný“ 
a plný různých omezení. Letošek ale nebyl o mnoho jiný. Různá opatření 
nám stále nedovolují žít normální život. Bohužel to asi budeme muset ještě 
nějakou dobu vydržet. Doufám, že covidem onemocní co nejméně našich 
spoluobčanů. A pokud už Vás nemoc potká, tak přeji jen lehký průběh ne-
moci. Věřím také, že vážné průběhy nemoci budou již brzy na ústupu i díky 
stoupajícímu proočkování obyvatel. 

I přes různá opatření a omezení se letos pár vydařených akcí uskuteč-
nilo. Zimní olymppijáda postrádala sice kvůli již zmíněným covidovým 
opatřením na hranicích více zahraničních sportovců, ale ti, co přišli, ne-
litovali. Úspěšně také pro nás skončilo mikroregionální soupeření obcí na 
tradiční akci „Mikroregion Němčicko se baví“. V Hrušce jsme obhajovali 
prvenství z posledního ročníku – a povedlo se. Náš tým byl opět nejlepší. 
S velkým očekáváním jsme v září připravovali i Svatováclavské slavnosti. 
Doufali jsme, že nám opatření a omezení naše hody nezkazí. A myslím, že 
se slavnosti povedly. Báječně vyšly nejen tradiční body programu, ale i dva 
netradiční, nové. 

Prvním z nich byla oslava 90.-ti let nezamyslické Masarykovy základní 
školy. Příprava oslav a zapojení všech zúčastněných mě překvapily, stejně 
jako množství přihlížejících občanů. Moc všem účastníkům děkuji. Za-
městnancům školy za přístup a přihlížejícím za to, že si udělali čas a přišli 
akci podpořit. Více o této akci se dočtete v tomto čísle Hvězdičky. 

Druhou akcí bylo „Slavnostní otevření nové ulice“. Sám jsem přesně ne-
tušil, o co půjde. Protože jak já říkám, když něco chystají naši „mažoreti“, 
tak nikdy nevíte, zda se máte těšit nebo děsit. Ale dopadlo to výtečně a moc 
jim děkuji za prima odpoledne. Tolik účastníků veselice asi nečekal nikdo. 
Program nádherně podpořily jak děti ze školky, tak i ze ZUŠky. Odpoled-
nem nás skvěle provázela Markovanka a myslím, že každý, kdo přišel, ten 
se bavil skvěle a určitě nelitoval. 
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Zhoršující se epidemiologická situace nám už ale nedovolila uspořádat 
oblíbenou ochutnávku vína s  cimbálem ve farních sklepech. Zrušen byl 
i program při rozsvěcení vánočního stromu. Přesto se strom rozsvítil jak 
v Nezamyslicích, kde byl doplněn vyřezávaným betlémem, tak i v Těšicích. 
Všem, kteří se zasloužili o přípravu stromečků, chci také poděkovat. Obě-
tovali kus svého času pro ostatní. 

I v oblasti investic byl rok 2021 pozna-
menán koronavirem. Protože jsme oče-
kávali krácení daňových příjmů městyse, 
hospodařili jsme letos opatrně.  Mimo 
běžné údržby a řešení havarijních situací, 
jako byla v  nedávné době oprava veřej-
ného osvětlení u Pazderny, jsme provedli 
jen plánované a nezbytné, resp. již zapo-
čaté investice. 

Roky opuštěná budova v ul. Gen. Svo-
body č. 145 byla přebudována na byty. Za 
přispění dotace z IROP Ministerstva pro 
místní rozvoj vzniklo 6 nových sociálních 
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bytů, které budou na začátku roku 2022 obsazovány zájemci splňujícími 
podmínky dotačního programu. 

Rekonstrukcí prošly i chodníky v ulici Nezamyslova a vybudováno bylo 
parkoviště v ulici Gen. Svobody. Postavena byla také venkovní klubovna 
na hřišti – pergola. Městys na ni získal dotaci prostřednictvím MASky ze 
Státního zemědělského intervenčního fondu. Dofi nancování bylo zajištěno 
z prostředků městyse.  Za přispění dotace ze SFŽP proběhla také výrazná 
výsadba nových stromů v obci. Z menších akcí vzpomenu doplnění veřej-
ného osvětlení v parku u dětského hřiště dvěma solárními svítidly, doplně-
ní vánočních ozdob v obci nebo opravu mostku přes Tištínku u Těšic. Tra-
dičně také bylo za pomoci dotací z Olomouckého kraje doplněno vybavení 
zásahové jednotky našich hasičů. Plánujeme také doplnění kamer v obci. 

V  závěru roku bych rád poděkoval všem obecním „venkovním“ pra-
covníkům, kteří to nemají vůbec lehké. Mimo své každodenní povinnosti, 
jako je běžný úklid a např. sečení a údržba zeleně, spoustu svého času musí 
bohužel věnovat úklidu zbytečného nepořádku po obci, v parcích, kolem 
košů nebo kontejnerových hnízd. Přitom není nic jednoduššího než papí-
rek hodit do koše a ne vedle něj, odvést nepotřebné věci do sběrného dvora, 
kde to mají občané zadarmo, a ne je jen tak pohodit někde v obci nebo 
u kontejneru, který je určen na „tříděný“ odpad. Zamyslet by se měli i ně-
kteří pejskaři, kteří se starají o své miláčky tak, že je vezmou ven vyvenčit, 
ale to, co po nich venku zůstane, je nezajímá.  Hyzdí TO obec, nejednou 
si TO někdo doneseme domů na botách, nebo TO skončí na montérkách 
těch, kteří sečou trávu. Množí se i vandalismus a ničení obecního majetku. 
Zbytečný úklid a opravy zaměstnávají obecní pracovníky a ti možná zrov-
na chybí někde jinde. 

Na závěr bych rád poděkoval všem zaměstnancům úřadu městyse za 
jejich práci v roce 2021. Stejně tak patří dík i  těm zastupitelům městyse, 
kteří se zapojují do přípravy různých akcí, kteří podporují svou činností 
Nezamyslice.

Po zbytek letošního roku přeji všem našim občanům, jejich rodinám, 
přátelům i známým krásné a pohodové vánoční svátky. A hlavně do nové-
ho roku všem pevné zdraví, štěstí, lásku a vzájemné porozumění. 

Ing. Vlastimil Michlíček, starosta
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První zmínky o stavbě nové školy 
se objevují již v roce 1920. Tento ná-
vrh však nebyl v  této době schválen 
a  nová škola si musela ještě pár let 
počkat. 

O deset let později konečně padlo 
rozhodnutí. l0. února 1930 se na spo-
lečné schůzi Nezamyslic a Těšic roz-
hodlo, že se postaví společná „obecná 
škola“. Pak už nic nebránilo realizaci.

V květnu byl položen základní kámen, do něhož byla uložena skříňka 
s platnými mincemi a zápisem.

Slavnostní otevření budovy proběhlo v neděli 30. srpna 1931 za přítom-
nosti školního inspektora, starosty a  samozřejmě většiny obyvatel Neza-
myslic a okolních obcí. Ihned od 1. září začalo školu navštěvovat 144 žáků, 
převážně z Nezamyslic a Těšic.

Mezi lety 1931 až 1945 je ztracena školní kronika, proto nejsou dolo-
ženy informace o  tomto období a  jistě dramatických osudech lidí s  ním 
spojených. Podle dostupných pramenů docházelo v letech 2. světové války 
k personálním změnám, změnám v osnovách a například i k odstraňování 
„nevhodných“ knih z rozsáhlé školní knihovny.

V  roce 1943 byla škola nuceně 
vyklizena a byl vytvořen Wehrtüch-
tigungslager – tábor vojenské zdat-
nosti pro mladé německé hochy. Vý-
uka a žáci se přesunuli do klášterní 
školy, tělocvičny a po školách v oko-
lí. Tento tábor pak zanikl v  dubnu 
1945. Výuka se do současné školní 
budovy vrátila až ve školním roce 
1945/1946.

Výročí 90 let Masarykovy ZŠ Nezamyslice



6

Období mezi lety 1945 až 1989 ovlivnil školní budovu a školství v Ne-
zamyslicích, stejně jako dějiny Československa obecně, ustanovený komu-
nistický režim.

Ještě v roce 1945 se zrušila výuka na soukromé církevní škole řádových 
sester a Masarykova škola tak přebrala status jediné měšťanské a obecné 
školy pro obec a obce spádové. 

Zápisy po roce 1945 obsahují samozřejmě plno informací o bojích za 
světový mír, intervenci proti „klerikalismu“, oslav svátků míru a osvoboze-
ní atp. Opět se čistí knihovna od „nevhodných“ děl nevyhovujících autorů.

Mimo jiné ale kronika obsahuje i údaje faktografi cké. Roste opět počet 
žáků a začíná se uvažovat o přístavbě ke stávající budově.

V roce 1950 je systém školství celorepublikově sjednocen a je ustano-
vena osmiletá základní škola. V Nezamyslicích mizí „nevyhovující“ název 
„Masarykova“ z budovy školy. V tomto roce je také založen pionýrský oddíl 
a odstraňují se defi nitivně kříže z učeben.

Kromě změn postihujících všechny školy, jako zavádění a o dva roky 
později rušení závěrečných zkoušek nebo zavádění osmileté, devítileté 
a opět osmileté povinné školní docházky, dochází k dalším proměnám ško-
ly. V roce 1969 je přistavěna obytná budova.

Počet nezamyslických 
žáků stále rostl, a  tak ko-
nečně, po čtyřiceti letech 
úsilí, byla v  roce 1986 za-
hájena výstavba nové části 
(přístavby) školy, dnešní 
budovy B, která byla slav-
nostně otevřena 10. března 
1989.  

Po listopadu 1989 došlo 
opět ke změnám. Neza-
myslická základní škola se 
rozdělila na 1. a 2. stupeň, osnovy se uvolnily a zrušila se povinná výuka 
ruštiny. Do školní knihovny se vrátily zpět zakázané výtisky a rozrostl se 
počet možností realizace žáků v zájmových činnostech.
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Budova školy zaznamenala dvě důležité změny – vyřešení problé-
mů s „krčkem“ mezi starou a novou budovou (vystavěna spodní chodba 
a  umožněn bezbariérový průchod) a  v  roce 2000 pak celkové zastřešení 
celé školy sedlovou střechou. Tím byl sjednocen vzhled dosti rozdílných 
budov školy podle konceptu původní stavby.

Rostoucí počet žáků byl nezadržitelný, a  tak téměř ihned po otevření 
vybudované přístavby – budovy B – se začalo uvažovat o  dostavbě dal-
ší budovy. Touto myšlenkou se začal zabývat tehdejší ředitel Mgr. Pavel 
Dostál, který započal plánování. Úpravu plánů výstavby a samotnou rea-
lizaci úspěšně završil současný ředitel školy Mgr. Petr Jordán s výraznou 
podporou městyse Nezamyslice v čele s panem starostou Ing. Vlastimilem 
Michlíčkem. 

Slavnostní otevření nové přístavby (budovy C) základní školy proběhlo 
1. září 2017. Základní škola v Nezamyslicích se rozrostla o 6 tříd, družinu 
a šatny. Kapacita školy vzrostla na více než 400 žáků.

Nová přístavba se dočkala také významného ocenění. 5. října 2017 byla 
v  Olomouci předána cena Rudolfa Eitelbergera pro architektonicky nej-
lepší stavbu Olomouckého kraje za poslední dva roky. V silné konkurenci 
projektů vybrala nezávislá komise právě naši základní školu.

Zatím poslední úpravou prošla naše škola v roce 2019. Budova B měla 
již dlouhou dobu nevyhovující interiér, zejména vnitřní instalace, zbylé 
azbestové příčky a  hliníkové rozvody elektřiny. Proto se začalo plánovat 
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a projektovat. Výsledkem byla nově zrekonstruovaná budova, kde se ve vý-
sledku provedly i předem neplánované výměny podlah, vodovodních roz-
vodů, topení a hlavního elektrického rozvaděče. 

Budova B tak prošla kompletní rekonstrukcí. Její slavnostní otevření 
proběhlo 29. srpna 2019 a 2. září 2019 již přivítala žáky a pedagogy do no-
vých moderně zařízených učeben.

Přehled ředitelů naší školy
Obecná škola:   Základní škola:
1890–1920 Jan Janda  1945–1949 Karel Nosek
1920–1937 Vojtěch Grossman 1949  Josef Hejda
1937 Štěpánka Radová 1949–1973 Josef Matuška
1937–1939 Josef Šprňa  1973–1987 Zdeněk Zmrzlík
1939–1940 František Fajmon 1988–2012 Pavel Dostál
1940–1945 František Perna od 2012 Petr Jordán
1945–1950 Otakar Nop
1950 Blažena Vilímková
1950–1952 Drahomíra Kopová

Zpracoval kolektiv autorů ZŠ (zejména Mgr. Ondřej Čáp, 
Mgr. Kateřina Bosáková a Mgr. Jarmila Krupičková)

Událost se nesla v  duchu třicátých let. 
Pedagogický sbor v  přestrojení do dobo-
vých kostýmů přivítal prezidenta republiky 
T. G. Masaryka spolu s panem starostou V. 
Michlíčkem. 

Velkolepý příjezd v  kočáře taženém 
koňmi, přivítání krojovanými Hanačkami 
a Hanáky završil sborový zpěv pedagogic-
kého sboru písní „Ach synku, synku“. Po 
slavnostních projevech a  přestřižení pás-
ky si návštěvníci mohli prohlédnout celou 

Jak probíhaly oslavy – 27. 9. 2021
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školu včetně výstavy věnované prvnímu československému prezidentovi. Na 
webu školy www.zsnezamyslice.cz lze zhlédnout i  videozáznam celé akce. 
Poděkování patří každému, kdo se podílel na organizaci a průběhu akce. 

Slovo ředitele školy závěrem
Uvědomujeme si, že škola je důležitým místem kulturního a společenské-

ho života městyse Nezamyslice. Spolu s námi tuto myšlenku sdílí a výrazně 
nás podporuje také zastupitelstvo městyse v čele s panem starostou Ing. Vlas-
timilem Michlíčkem. Věříme, že i do budoucna se můžeme opřít o kvalitní 
personál ve škole a podporu všech dalších institucí a osob, abychom i na-
dále vytvářeli skvělé místo 
pro rozvíjení každého žáka 
naší školy! „KDO SE DOB-
ŘE CÍTÍ, TEN DOSAHUJE 
LEPŠÍCH VÝSLEDKŮ!“

Mgr. Petr Jordán, 
ředitel školy
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František Perna
Nedávno jsem byla přizvána na velice zajímavou akci. Město Telni-

ce k nám zařídilo zájezd po stopách významné osobnosti Františka Perny. 
Rychlé nahlédnutí do kronik ani do záznamů mi nebylo moc platné. Paní 
Pavlíková je žena s širokým záběrem znalostí, lehce se nevzdává, a co neví, 
dostuduje a dohledá v knize pana Outraty a školní kronice.

Velice nás potěšilo, že se u nás zapojila paní Bělková a nakonec byla i ona 
potěšena návštěvou z Kojetína, kdy v doprovodu rodiny přijela i jedna z dcer 
pan Perny Olga. Velice zajímavé dopoledne bylo kulturně završeno předne-
sem několika jeho skladeb.

František Perna – učitel a hudební skladatel
Narodil se 4. října 1891 v obci Střelice nedaleko Brna. Zde také vycho-

dil trojtřídní obecnou školu a v roce 1903 začal studovat Veřejnou chlapec-
kou školu měšťanskou, následoval C&k  český ústav ku vzdělávání učitelů 
v Brně. Po jeho ukončení v roce 1910 byl ustanoven prozatímním učitelem 
v šestitřídní obecné škole v Oslavanech, kam byl po krátkém působení pře-
místěn na dvoutřídní školu do Telnice, kde se zapojil i  do společenského 
a kulturního života. Odtud byl v roce 1915 povolán k vojsku a aktivně, ač 

Dcera pana učitele Perny s paní Bělkovou
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nedobrovolně absolvoval první světovou válku na ruské frontě. Toto těžké 
životní období zaznamenal, a tak vznikla knížka Zápisky. Z války se šťastně 
vrátil 4. listopadu do rodných Střelic.

Další učitelská působení, která následovala, ho zavedla i na místo ředitele 
obecné školy do Tištína a potom i do Nezamyslic. Stalo se to ve školním roce 
1940/1941. V tomto pro naši republiku i obec nelehkém období měl již 4 děti. 
Ze života v osvobozeném Československu se František Perna radoval pouhý 
půl rok. 7. listopadu 1945 zemřel na uskřinutí kýly v prostějovské nemocnici.

Byl to nejenom učitel, ale sběratel lidových písní, skladatel a hudebník, 
kronikář, který zanechal dílo známé spíše v regionální oblasti, což však vůbec 
neubírá nic na jeho důležitosti. Děkuji za možnost rozšířit si obzory a dozvě-
dět se něco nového z historie naší obce.

Bohuslava Novotná

Sbor dobrovolných hasičů Nezamyslice
Od posledního vydání obecního zpravodaje se naši hasiči věnovali přede-

vším přípravě mládeže na hodové závody v požárním útoku a také přípravě 
závodů samotných. Za přispění Olomouckého kraje, který nám schválil fi -
nanční dar, se podařilo zajistit dostatek krásných cen pro soutěžící, jak pro 
mládež, tak i pro muže a ženy. 

Samotné závody vypukly v areálu místního kynologického hřiště v hodo-
vou sobotu od ranních hodin až do pozdního odpoledne. Dopoledne pro-
běhla soutěž mládeže, na kterou se dostavilo 21 soutěžících družstev. V kate-
gorii starší žáci soutěžila naše tři sportovní družstva a umístila se na 3. místě, 
4. místě a 9. místě.  Ženy se umístily na 2. místě a muži se umístili na 4. místě. 
Mile nás překvapilo, jak o hasičské závody v Nezamyslicích roste mezi ostat-
ními sbory zájem a to tím, že za poslední roky k nám ještě tolik družstev 
mládeže nepřijelo. Také nás přišlo podpořit dost diváků z řad veřejnosti. Vě-
řím, že to bylo příjemným počasím, které nám letos vyšlo, ale také kvalitou 
přípravy závodů, za což patří poděkování všem, kteří přidali ruku k dílu. 

V říjnu se naši hasiči zúčastnili školení ve vyprošťování osob z dopravních 
prostředků, které pro naši jednotku udělal HZS Prostějov, a  nové získané 
zkušenosti se využívají při zásazích u dopravních nehod. 
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V  listopadu jsme uspořádali sběr starého železa a vysloužilých elektro-
spotřebičů, které jsme odevzdali k ekologické likvidaci. Koncem listopadu 
jsme byli nuceni zrušit plánovanou výroční schůzi, a to z epidemiologických 
důvodů. Ve volném čase mezi akcemi sboru a zásahy udržujeme techniku, 
vybavení i prostory naší hasičárny. 

V uplynulé době naše jednotka vyjížděla k devíti událostem, jednalo se ve 
dvou případech o požár, třikrát o technickou pomoc, jednou o výjezd k že-
lezniční dopravní nehodě, dvakrát k silniční dopravní nehodě a jednou k li-
kvidaci obtížného hmyzu. 

Závěrem roku nám městys Nezamyslice zakoupil vybavení pro členy jed-
notky, jednalo se o vybavení do mokrého prostředí a na zakoupení přispěl 
i Olomoucký kraj. 

V letošním roce jsme občany informovali o možnosti stát se dobrovolným 
hasičem našeho sboru a  rozrostli jsme se o  tři nové členy. Pokud někoho 
dalšího naše činnost oslovila a chtěl by se přidat do našich hasičských řad, 
prosím přijďte za námi a popovídáme si o možnosti stát se dobrovolným ha-
sičem. Můžete přijít každé pondělí v 18:00 hod. na naši hasičárnu, nebo své 
dotazy směřovat na tel. číslo 777 901 101. 

No, a protože se blíží vánoční svátky a konec roku, dovolte mi popřát vám 
všem jejich příjemné prožití, všem hodně zdraví, lásky a štěstí a ať je ten příští 
rok mnohem lepší než ten letošní a všichni se zase potkáme na nějaké pěkné 
nezamyslické akci.

Kamil Málek, starosta SDH Nezamyslice
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Výsadba nových stromů v „našem“ parku
Ano, jedná se o starý park v nej-

starší zástavbě v Nezamyslicích před 
Pazdernou. Pamatuji si dobu, kdy se 
v tomto parku konaly takzvané „Ha-
sičské výlety“. Postavilo se podium, 
hrála zde kapela a tancovalo se.

 Co jsem slyšela, tak park býval ve-
lice pěkný. Nad tím bděl pan Klusal. 
Býval velice rázný a pamětníci vzpo-
mínají, že se o park svědomitě staral.

Pak přišla doba, kdy se park stal 
územím nikoho. Zarostl tak důkladně, že dovnitř takřka nebylo vidět. Zor-
ganizovala se brigáda a alespoň se vykácely vzrostlé keře. 

To zase park ožil a byl plný dětí. Hrály si tam na schovávanou, v létě hlav-
ně fotbal a v zimě, když mrzlo, dělalo se kluziště.

Děti odrostly, doba se změnila a o park se začal starat obecní úřad. Fir-
ma sekla trávu, zrušily se chodníky, které byly okolo celého parku. Park se 
„otevřel“, ale také „osiřel“. Už se jím pouze procházelo. Při každé větší bouřce 
odešel buď nějaký strom celý (bylo tam několik velmi vzrostlých vrb), nebo 
se ulomila nějaká větev a  také se některé stromy musely vykácet, protože 
ohrožovaly okolí svým pádem. 

No a najednou brigáda! Nachystala jsem si rýč a v 9.00 hod. jsem byla na 
místě. Nepřišla jsem první, už tam byli další brigádníci. Všechno nářadí bylo 
k dispozici, a tak jsme se s vervou pustili do vyrývání jam. Nebylo to jed-
noduché, pod každým zarytím jsme našli cihlu nebo kámen. Nakonec nám 
velmi pomohl malý bagr, který zajistil pan Košárek. Nakonec pan zahradník 
rozmístil všech 15 stromků tak, že jsme je přihrnuli hlínou a pak mulčovací 
kůrou. Za námi nastoupili hasiči a stromky důkladně zalili.

Celé dopoledne vládla dobrá nálada a věřím, že všichni, co jsme se tam 
sešli, máme pocit dobře vykonané práce. Teď už jen přeji stromům bezpečný 
růst a nám, co okolo parku chodíme a se zalíbením sledujeme, jak se „náš“ 
park zvelebil, ať roste do krásy!  DS



16

Vinobraní
Letošní program Svatováclavských slavností v Nezamyslicích byl skutečně 

bohatý. Byl rozprostřen do pěti hodových dní a zahrnoval jak již léty prově-
řené a osvědčené, tak nové, a věřím, že zajímavé a zábavné, kulturní a spor-
tovní akce.

Program v pátek zahajovala vlajková loď Svatováclavských slavností, kte-
rou je tradiční vinobraní – taneční zábava s živou hudbou a kvalitním pitím 
v podobě vína a burčáku z osvědčeného moravského vinného sklípku. Ne-
méně kvalitní a mňamózní pak bylo i občerstvení od místního mistra řez-
nického, který dodané suroviny nechal tepelně upravit v místní vyhlášené 
osvěžovně. Pořadatelům dokonce přálo štěstí v podobě pokračujícího letní-
ho rozvolnění proticovidových opatření, a tak omezení pro letošní vinobraní 
byla téměř bezvýznamná (na rozdíl od loňského roku, kdy se to fakt nedalo).

Počet platících byl o něco menší než v předchozích ročnících, a proto ne-
byl problém vejít se do vládou stanovených limitů pro podobné akce. Menší 
účast nebyla na závadu, protože i  tak se vinobraní opět zařadilo k nejvíce 
navštěvovaným zábavám a plesům v letošním roce (omlouvám se za menší 
nepřesnost, ona to vlastně byla jediná taneční zábava tohoto typu v Nezamy-
slicích v tomto roce).

Kdo přišel, určitě nelitoval. O zahájení se i letos postarala místní recesi-
stická skupina Nezamysličtí mažoreti. Tentokrát nebylo úvodní vystoupení 
žádnou vtipnou, intelektuální scénkou, ale naprosto vážně a seriózně prove-
deným náborem nových členů. Stávající členové totiž začali trpět akutním 
nedostatkem inspirace k  trapným, ironickým a  sebezesměšňujícím akcím 
(ovšem nutno podotknout, že zvýšená míra odpovědnosti a vážnosti je po-
zitivně vnímána některými rodinnými příslušníky mažoretů). Několik slib-
ných kandidátů z řad obecenstva se objevilo, ale jak se ukázalo, i k mažore-
tům se nedá jen tak jednoduše přidat. Jednomu z nich to zatrhla manželka. 
Proti dalšímu se postavila jediná členka (zakládající) jinak výhradně muž-
ského seskupení (on teda ten vážný kandidát byla taky ženská). Většina nej-
slibnějších kandidátů pak neprošla (ke své škodě) hlavně proto, že se nepři-
hlásila. Z velkého počtu zájemců byl nakonec vybrán ten, který si to nejvíce 
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zasloužil. Je dlouholetým fanouškem a podporovatelem mažoretů a vnesl do 
tvůrčího myšlení recesistického seskupení nový svěží vítr. A hned to také do-
kázal splněním úkolu, který byl podmínkou k přijetí do prestižního spolku. 
Pozval všechny přítomné i nepřítomné na utajovanou slavnostní událost na 
nábřeží místního největšího vodního toku, kterou narychlo uspořádal o čtyři 
dny později v den svátku sv. Václava.

Po tomto nečekaně vážném úvodu se zábava rozeběhla již v  tradičním 
stylu, jak se patří na nezamyslické vinobraní. Z přítomných mažoretů se stala 
vinohradnická stráž, která se snažila uhlídat improvizovaný vinohrad vytvo-
řený nad hlavami rozjařených tanečníků. Odvahu k trhání vinných hroznů 
a tu správnou náladu pro dovádění na tanečním parketu zajistila letos opět 
skvělá zábavová skupina Galaxy. Ukázalo se, že ono okřídlené „méně je ně-
kdy více“ platilo i v případě letošního vinobraní. Méně lidí, kteří se přišli po-
bavit na vinobraní, znamenalo více místa na tanečním parketu, kde tak moh-
ly vyniknout některé taneční kreace. Nejvíce si parketu užívaly dva mládenci, 
kteří se snažili svým tanečním mistrovstvím zaujmout zpěvačku, což se jim 
nakonec úspěšně povedlo. Méně platících také znamenalo více místa u baru, 
jehož obsluha i tak vyprodala téměř celou zásobu občerstvení. A v neposled-
ní řadě znamenalo méně lidí větší šanci na získání ceny z opravdu bohaté 
tomboly, kterou se pořadatelům podařilo zajistit.

Věřím, že všichni pří-
tomní ani na chviličku 
nelitovali, že se páteční 
večer rozhodli strávit se-
tkáním se svými přáteli, 
a  že si užili skvělou zá-
bavu podpořenou dob-
rou hudbou, lahodným 
soustem a větší či menší 
kapkou kvalitního vína 
a  jiných neméně kvalit-
ních nápojů z  nabídky 
již zmíněného baru.

- MiK -
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Slovo duchovního správce
Srdečně vás všechny opět zdravím… Tentokrát bych rád nechal za sebe 

mluvit tento obraz, který nám může pomoci lépe se připravit na příchod 
Světla do těch našich „temnot“ - tedy všeho, co nás nějak znechucuje, za-
chmuřuje, demotivuje…. Ano, Vánoce jsou právě o této připomínce, kterou 
ale my máme a chceme přetvářet ve skutečnost. Naštěstí On – Bůh je tím 
zdrojem světla, my se jen snažme toto Světlo odrážet do sebe, našeho života 
a všech a všeho kolem nás.

Přijď, Pane, a staň se prosím zdrojem naší upřímné radosti, lásky a poko-
je! To vám všem pro následující dobu adventní, vánoční i celý příští rok ze 
srdce přeje a vyprošuje váš pan farář.

P. Marek

Autor: P. Marek Glac
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Naše farnost
V naší farnosti se stále něco děje a to je moc dobře. Od posledního vydání 

Hvězdičky se konaly hody a s nimi spojená mše svatá v kostele sv. Václava 
v Nezamyslicích, kdy lodí kostela spolu s panem farářem a ministranty tra-
dičně kráčeli Hanáci v krásných krojích. Stejně slavnostní atmosféru zajistil 
odpolední koncert pěveckého sboru Canticum v zaplněném kostele.

Říjnové ochlazení nemohlo zabránit setkání na „potáborovce“ na farním 
dvoře. Rodiče i děti si odpoledne náležitě užili, zahráli si spoustu her, promít-
li videa a fotky z tábora, opekli špekáčky a ochutnali koláče a buchty všeho 
druhu. Myslím, že většina z přítomných dětí se těší na tábor i příští rok (a asi 
i mnoho rodičů).
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Veliký kus práce se udělal na opravě zdi 
farní zahrady, která se zbořila. Naši mladí mi-
nistranti se nezalekli stavebních prací a spolu 
s dospělými přiložili ruku k dílu.

Začátek měsíce listopadu je spojován 
v  celé republice se svátkem Všech svatých, 
kdy se u nás v neděli sloužila mše a večer du-
šičková pobožnost na hřbitově.

A protože k naší farnosti patří i obec Mořice, musíme připomenout Sva-
tomartinský koncert hned dvou hudebních skupin: A. M. Úlet a Th e Addams 
Sisters a hodovou mši v kostele sv. Martina v Mořicích.

Za velkou událost je třeba brát i složení věčných slibů řádového bratra, 
dobromilického farníka a rodáka Petra Norberta Svozílka v benediktinském 
klášteře v Rajhradě.  

Dobu adventní odstartuje většinou výroba věnců na faře, bohužel se letos 
nekonala. A tak věnce, které se světily první adventní neděli, byly vyrobeny 
doma, nebo koupeny. Sešlo se jich čtrnáct. Krásnou atmosféru první advent-
ní neděle doplnil před kostelem vánoční strom spolu s novými jesličkami, 
zvoničkou a schránkou na dopisy pro Ježíška.

Adventní čtvrtky patří rorátům, které se ve ztemnělém kostele konají od 
6.15 hod. A tento výčet nelze jinak než zakončit pozváním na štědrovečerní 
(snad dětskou) mši a rozloučení se starým rokem.

Po celou dobu se ke konci roku modlíme růženec za synodu.
Na druhou adventní neděli nás po mši sv. navštívil sv. Mikuláš s andělem 

a hodným dětem rozdali sladkosti. 
Povětšinou duchovní stránka fungování naší farnosti jako jsou mše, mod-

litby, křty, svatby a pohřby je doplněna i o stránku naprosto pozemskou. Tak 
tedy drobný výčet věcí a akcí, které se v  letošním roce s Boží pomocí spolu 
s naším duchovním správcem a za účasti a přispění farníků a ochotných lidí 
vůbec, udělaly:
• pastorační rada a ekonomická rada se schází podle potřeb
• rekonstrukce sakristie
• letos závěrečná fáze dokončení oken včetně různých otvorů, světlíků, sítí 

kvůli lepšímu větrání fary + jedno vnitřní okno – oprava
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• stříška před vchodovými dveřmi směrem do dvora, aby nevlhly, když prší 
a neničily se

• zajištění elektro revizí a oprav – zvonek, osvícení přístřešku
• řešení záchrany, ale také využitelnosti fary v Tištíně – zviditelnění objektu 

pomocí projektu ATELIÉR TIŠTÍN, kterého se účastní především naši 
farníci

• dotace ze SZIFu (vybavení zpěvárny na faře)
• sběr ořechů, jejich loupání a následný prodej
• výroba svíček, medů, povidel a marmelád jako příspěvek na různé opravy

Tečkou vše většinou končí, v našem případě tomu tak určitě není. Přeji 
všem krásné, klidné a požehnané svátky narození Krista a do nového roku co 
nejvíce zdraví, trpělivosti a síly ...

Bohuslava Novotná

Překvapení u Hané
V  den svátku sv. Václava se 

v Nezamyslicích u příležitosti ka-
ždoročních hodových slavností 
udála věc v našich krajích již málo 
vídaná. Na zregulovaném břehu 
místní říčky Haná se uskutečni-
la lidová veselice, která započa-
la průvodem v  lidových krojích 
a  stavovských oděvech oděných 
občanů Nezamyslic. Za provolá-
vání slávy, mávání vlaječek a vy-
hrávání živé hudby prošel průvod 
nemalou částí obce a vrátil se zpět na již zmiňované nábřeží. Hlavní událostí 
celé veselice bylo do poslední chvíle utajované pojmenování velké části nábře-
ží, které doposud na svůj název čekalo. 

Celý nápad takto slavnostně doplnit pojmenování sítě místních ulic vznikl 
z popudu nového člena recesistické skupiny Nezamyslických mažoretů, který 
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takto splnil podmínku ke vstupu do již zmiňované skupiny, a celá událost 
byla překvapením i pro stávající členy mažoretů. Po projevu starosty a hlav-
ního iniciátora celé akce byly za zpěvu dětského, na rychlo sesbíraného, pě-
veckého sboru odhaleny cedule s  názvem nábřeží. K  překvapení a  potěše 
všech přítomných bylo vidět, že název byl zvolen s rozmyslem a bude při-
pomínat něco, co již za své existence vyvolává v Nezamyslicích a nejbližším 
okolí zaslouženou pozornost. Odteď se nábřeží jmenuje „Nábřeží Mažoretů“.

Po tomto slavnostním aktu se mohla zábava rozběhnout naplno. Počasí 
celé akci přálo, a tak se všichni, kdo přišli, mohli začít veselit za zvuků zná-
mých lidových písní a s podporou něčeho ostřejšího v nálevně za dobrovolné 
ceny. Občerstvení bylo prodáváno za ceny lepší než lidové, což se v dnešní 
době již nevidí. Součástí celé akce byl i prodej pozemků na nově pojmeno-
vaném nábřeží.

Věřím, že celá akce byla pro přítomné příjemným osvěžením duše v dneš-
ní nelehké době a dokázala vykouzlit úsměv na všech obličejích pozitivně 
i negativně smýšlejících lidí.

- MiK -
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Kolová
V letošní sezoně oddíl 

kolové dosáhl velmi pěk-
ného úspěchu, když v ka-
tegorii žáků vybojovala 
dvojice Adam Přikryl 
– Matěj Matušinec na 
mistrovství ČR 2. místo. 
V  dramatickém soubo-
ji o  stříbro dokázali naši 
borci porazit Spartak Pře-
rov v penaltovém rozstře-
lu, a stali se tak vicemistry 
ČR v této kategorii.

V nejvyšší soutěži – Extralize mužů – měla naše dvojice Petr a Martin 
Přikrylové velmi dobře rozehranou soutěž, když po dvou odehraných ko-
lech extraligy v  celkovém pořadí vedli, bohužel v  posledním, třetím kole 
ve Svitávce se zranil Petr Přikryl a naše dvojice musela z turnaje odstoupit. 
V celkovém pořadí tak obsadila 5. místo, což znamenalo udržení v Extralize, 
a to bylo naším cílem před začátkem soutěže, ale vzhledem k průběhu celého 
ročníku je to velká škoda, protože jsme určitě měli na postup do fi nále mist-
rovství ČR a zisk medailového umístění.

Na závěr bych chtěl poděkovat Úřadu městyse Nezamyslice a všem příz-
nivcům našeho oddílu za podporu oddílu v tomto roce 

Libor Košař

Divadelní představení
K Svatováclavským slavnostem v Nezamyslicích již několik let neod-

myslitelně patří večer s  ochotnickými divadelníky z  Morkovic a  jejich 
nenapodobitelnou autorskou tvorbou. Morkovčáci každým rokem nastu-
dovali nové divadelní představení, které prezentovali převážně na diva-
delních prknech v nejbližším okolí. Bohužel nepříjemná omezení v po-
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sledním roce a půl, která nám připravila pandemie covidu, snad nejvíce 
postihla oblasti, ve kterých je podstatné setkání většího množství lidí. Je-
likož nebylo jasné, kdy se budeme moci vrátit do kin, divadel a koncert-
ních sálů, neměli Morkovští ochotníci jakoukoliv motivaci k nastudování 
nového jedinečného díla, které nebudou mít možnost prezentovat před 
živým publikem. Stalo se nepsaným pravidlem, že hodové představení 
v Nezamyslicích bylo vždy nastudováním nejnovější tvorby, a i proto re-
álně hrozilo, že se letošní program slavností bude muset obejít bez již 
tradičního divadelního představení.

Ukázalo se však, že v  Nezamyslicích jsou velice schopní pořadatelé, 
kteří dokázali zajistit naprosto rovnocennou náhradu, a  nebylo přitom 
nutné hledat příliš daleko. Přímo z Nezamyslic je studentka zlínské VOŠ 
umění, která studovala obor Hudebně dramatické umění a  v  letošním 
roce končila studium mimo jiné i několika absolventskými představení-
mi na prknech veřejné studentské scény divadla Mandragora ve Zlíně. Po 
krátké dohodě se ukázalo, že není velkým problémem pozvat úspěšné ab-
solventy vyšší odborné školy k nám do Nezamyslic. Samotná scéna měla 
jednoduché a úsporné kulisy. Ostatně, jak jsme zvyklí od Morkovčáků. 
Divadelní vybavení našeho kulturního sálu bylo také zcela dostačující, 
takže nic nebránilo mladým umělcům představit nám, co pod bedlivým 
dohledem profesorů nastudovali.

Představení již zřejmě nebude nikde k vidění, protože bylo napsáno 
jako absolventské a v Nezamyslicích se jeho představitelé sešli naposledy 
jako kolegové na jevišti. Je odrazem přístupu naší společnosti k  senio-
rům, o  které se jejich příbuzní nemohou nebo nechtějí postarat a  jsou 
umístěni v domově s pečovatelskou službou. Téměř celé představení se 
odehrává v odpočinkové místnosti personálu a začíná drsným vtipková-
ním na účet klientů domova a příchodem nového mužského člena do vý-
hradně ženského kolektivu ošetřovatelek. Všechny scény jako červená nit 
spojuje příprava zábavného programu pro klienty, který původně měla 
zajistit externí skupina klaunů, ale představení bohužel odřekli. Nám se 
tak před očima začínají nenápadně odkrývat osudy čtyř mladých lidí na 
pozadí minikonfl iktů zapříčiněných zcela odlišnými povahami a osudo-
vými rozhodnutími, které je dovedly až sem. Celá hra pak vrcholí in-
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timními zpověďmi jednotlivých postav a divák tak má možnost zpětně 
pochopit smysl a význam některých skutků, které se na jevišti odehrály 
v předchozích scénách. 

Je škoda, že na takováto představení chodí v Nezamyslicích jen hrstka 
věrných diváků. Bylo nejen poučné samo o  sobě, ale ukázalo nám, že 
mladí lidé vnímají velice intenzivně sociální problémy naší společnosti 
a dokáží je svým naprosto srozumitelným způsobem sdělovat ostatním.

- MiK -

Zájmové kroužky Bejby klub 
a Hýbánek pro předškolní děti
Středisko volného času Orion Němčice nad Hanou nabízí v Nezamysli-

cích dva zájmové kroužky pro děti předškolního věku. 
Bejby klub je určen pro ty nejmenší děti a  jejich maminky. Kroužek 

v  tomto školním roce navštěvuje 12 dětí ve věku 1 2 roky z  Nezamyslic 
a blízkého okolí. 

Scházíme se každý pátek v  dopoledních hodinách ve Sportovně rela-
xačním centru. Náplní „klubíku“ je celostní rozvoj dítěte – říkanky, pohyb, 
zpěv, tanec, zlepšování koordinace celého těla, jemné motoriky, sebeob-
sluhy, socializace (počátky začleňování do kolektivu)   děti si uvědomují, že 
tu nejsou pouze samy, ale učí se vyjít s ostatními dětmi. Jde o předstupeň 
mateřské školy, kdy děti začínají jednat samy za sebe, ale ještě stále jsou 
zpovzdálí jištěny svými nejbližšími. 

Pro rodiče je klubík místem setkávání s  ostatními rodiči, předávání 
zkušeností z  oblasti péče o  děti a  také rozvoje a  prohloubení vzájemné-
ho vztahu s dítětem. Rodiče načerpají spoustu námětů pro vlastní činnosti 
s dětmi. Součástí jsou pravidelné tematicky zaměřené dílničky pro rodiče 
s dětmi, kde vyrábíme různé dekorační předměty s ohledem na roční ob-
dobí a svátky. 

Další kroužek pro předškolní děti, tentokrát ty starší, většinou již škol-
kou povinné, je Hýbánek. Jedná se o  pohybový kroužek, jehož hlavním 
cílem je všestranný, přirozený a zdravý pohybový rozvoj dětí v závislosti 
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Domov „Na Zámku“, p. o.
Přiblížil se nám konec roku a  první adventní neděle na nás dýchla 

vánoční atmosférou, která byla umocněna čerstvě napadaným sněhem, 
rozsvícenými světýlky na domech a v ulicích. Advent je dobou zastavení 
a ztišení. Lidé jsou plni očekávání a těšení se na blížící se vánoční svátky. 

I v Domově „Na Zámku“ to dýchá přípravou na Vánoce. Pokoje uživa-
telů, společné prostory, ale i chodby jsou vyzdobeny dekoracemi s vánoč-
ní tématikou. Vůně chvojí, cukroví, adventní věnce, vánoční stromečky, 
koledy, nákupy dárků, všechno je zkrátka takové, jako ve většině jiných 
domácností. Ne každý má tu možnost trávit svátky v kruhu rodiny, a tak 
se snažíme vytvořit vánoční pohodu pro všechny naše uživatele tam, kde 
je jejich doma, v Domově „Na Zámku“. 

Velký dík však patří nejen těm zaměstnancům, kteří tráví s uživateli 
dny vánočních svátků, ale opravdu všem zaměstnancům Domova „Na 
Zámku“, kteří se na poskytování sociální služby podíleli v průběhu celého 
roku 2021. Nebyl to rok jako každý jiný. Nad rámec všech povinností nás 
opět provázely těžkosti a  různá opatření spojená s epidemickou situací 
a šířením nemoci covid-19. Vše se dařilo zvládat, i když ani letos se tato 
nemoc našemu zařízení nevyhnula.

Nezbývá než popřát všem příjemně strávený čas adventu i  Vánoc 
a v novém roce 2022 pevné zdraví.

Vedení Domova „Na Zámku“, p. o. 

na jejich věku. A  tak si hodně hrajeme, lezeme, běháme, házíme, napo-
dobujeme zvířata, no prostě žijeme hrou. Rodiče jsou na hodinách vítáni. 
Společně vytváříme prostředí, kde se děti cítí bezpečně. Kroužek probíhá 
ve Sportovně relaxačním centru, nebo na venkovním hřišti celoročně, vždy 
jednou týdně v pátek. Navštěvuje ho 10 dětí ve věku 2 až 6 let, a to jak děti 
místní, tak i z blízkého okolí. Obsahem sportovních aktivit v kroužku jsou 
spontánní, zábavné hry a cvičení.

Jana Telecká
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Sázení stromů za zámeckou zahradou
V pátek 22. října 2021 se uživatelé Domova „Na Zámku“ účastnili vý-

sadby nových stromů.  Stromy se sázely u polní cesty, která lemuje plot 
zámecké zahrady. 

Uživatelé se tak za podpory pracovníků Domova „Na Zámku“ zapojili 
do zvelebování obce a svými schopnostmi přispěli ke zlepšování životní-
ho prostředí místa, ve kterém žijí. Na akci, jíž organizoval městys Neza-
myslice, bylo vysazeno celkem 15 vysokokmenných švestek. Uživatelé se 
do sázení stromů zapojili s velkou chutí a radostí. Radost budou zasazené 
stromy dělat nejen jim, ale všem, kteří půjdou touto cestou třeba jen na 
krátkou procházku.

Zaměstnanci Domova „Na Zámku“, p. o.
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Tělovýchovná jednota Haná Nezamyslice, z. s.
Skončila nám soutěžní sezona, a tak přišel čas ohlédnout se za výsled-

ky našich mužstev.  K dnešnímu dni máme celkem 7 mužstev, ve kterých 
hraje aktivně 80 hráčů. Rádi bychom vás seznámili s výsledky podzimních 
zápasů.

Předpřípravka – okresní přebor, odehrála 10 zápasů, výsledky se v této 
kategorii neuvádějí.

Mladší přípravka – okresní přebor, odehrála 15 zápasů, z toho 9 výher, 
1 remíza, 5 proher.

Starší přípravka – okresní přebor, odehrála 19 zápasů, z toho 13 výher, 
1 remíza, 5 proher.

V týmech přípravek se hraje hlavně pro radost, a proto není uváděno 
tabulkové pořadí.

Mladší žáci – krajský přebor (nejvyšší krajská soutěž), jsou po podzimu 
na 8. místě.

Starší žáci – krajský přebor (nejvyšší krajská soutěž), jsou po podzimu 
na 9. místě.

Dorost – krajská soutěž, umístili se na úžasném 4. místě. 
Muži – okresní přebor, umístili se také na 4. místě, na jaře budeme urči-

tě chtít zabojovat o 3. místo.
Pro rozvoj fotbalu a  sportu se celkově snažíme udělat maximum. 

V těchto dnech probíhá školení trenérů na stadionu SK Sigma Olomouc.  
Přihlášeni byli čtyři naši trenéři, ale vzhledem k momentální situaci prošli 
„sítem“ pouze dva. Jedná se o  trenérskou licenci UEFA C, což znamená 
absolvovat dva víkendy, k tomu licenci UEFA B, což znamená absolvovat 
do konce února dalších šest víkendů. Je pravda, že je to pro trenéry, kteří ve 
svém volném čase trénují i jezdí k zápasům, obrovská zátěž. Absolvováním 
těchto kurzů se, jak doufáme, zlepší kvalita a odbornost tréninků, která se 
snad časem promítne do výsledků našich mužstev. 

To, že to neděláme úplně špatně, svědčí i fakt, že z celého Olomouckého 
kraje jsme mezi 12 týmy, které ohodnotil Krajský fotbalový svaz odměnou 
ve výši 50.000,- Kč za splnění všech kritérií, co se struktury celého fotbalo-
vého klubu týče.
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Fotbal není jen o fotbale, je spousta práce i kolem, např. spravovat webo-
vé stránky, sečení hřiště, brigády… Kdyby měl kdokoli z Vás chuť přiložit 
ruku k dílu, rádi Vás uvítáme v našich řadách.

Krásné Vánoce a hlavně pevné zdraví v roce 2022 vám všem přeje klub 
TJ Haná Nezamyslice.

Petr Moravec,  předseda

Podzim v naší školce
Milí čtenáři Hvězdičky, je před námi opět konec dalšího roku. Čas plyne 

jako voda v  řece a není možné ho zastavit. I přes všechny možné situace, 
které s sebou dnešní, tak trochu zvláštní, doba nese, je v naší mateřské škole 
veselo. Ze školky je slyšet dětský smích a to je důležité. Od září jsme toho 
s dětmi zvládli spoustu zažít a poznat. Po delší odmlce kulturního života, 
kterou s sebou přináší současná „doba covidová“, jsme se opět navrátili k naší 
tradici návštěv divadelních představení v Němčicích nad Hanou. Tyto ná-
vštěvy vedou děti k poznání kulturního života, seznamují děti s vhodným 
společenským chováním a vedou je k lásce k divadlu. Doufáme, že i přes růz-
ná omezení budou i další příležitosti k těmto kulturním chvilkám.
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I  letos nadále pokračujeme  v  projektu Se Sokolem do života. Našim 
novým průvodcem je Sokolík Pepík, který nás při našem cvičení provází 
a podporuje. S dětmi se zaměřujeme na rozvoj různých pohybových do-
vedností. V rámci rozvoje pohybové gramotnosti jsme opět zavedli jeden-
krát za měsíc pravidelné lekce jógy pro děti, které vede paní lektorka Jar-
mila Hamalová. Děti se tak učí mimo jiné koncentraci, správnému dýchání 
a umění relaxace. Dalším z projektů, ve kterém zůstáváme zapojeni, je Celé 
Česko čte dětem, v rámci něhož jsme na podzim uspořádali krásnou akci 
pod názvem Kamarádi ze základní školy čtou kamarádům z mateřské ško-
ly. Celý týden k nám do školky chodili žáci 8. a 9. tříd základní školy a četli 
dětem pohádky před odpoledním odpočinkem. Akce se shledala s úspě-
chem na obou stranách, naše děti byly dychtivými posluchači a  žáci ze 
základní školy byli nadšenými čtenáři.

Na podzim jsme již tradičně uspali broučky a připravili jim u kaplič-
ky krásný domeček pro zimní spánek. Děti mají tuto aktivitu velmi rády, 
spoustu se toho o přírodě kolem nás již naučily, a tak často na procházkách 
po naší vesnici pozorujeme různé broučky a zachraňujeme drobné živo-
čichy, které děti z chodníčků přemisťují zpět do trávy, aby na ně náhodou 
někdo nešlápl. 

Úžasnou akcí, která se nám moc povedla, byla Drakiáda pro děti s ro-
diči na stezce za Končinami. Přišla většina dětí i s rodiči, nebe bylo plné 
draků, děti běhaly po poli, tatínci mezi sebou „soupeřili“, který drak vyletí 
výš a dál, a paní učitelky připravily občerstvení pro všechny. Byla to krás-
ná přehlídka barevných, zubatých a veselých draků. „Třešničkou na dortu“ 
bylo dokonalé počasí a my děkujeme všem, kteří se této akce s námi mohli 
účastnit. Bylo moc prima se zase po dlouhé době společně potkat.

Další výjimečnou událostí pro nás bylo stěhování a výuka v kulturním 
sále SRC. Z důvodu havarijního stavu vodovodních rozvodů jsme museli 
na 14 dní omezit provoz mateřské školy a přestěhovat se do SRC, kde nám 
bylo zřizovatelem poskytnuto útočiště. Pro děti to bylo velké dobrodružství 
a myslím, že na něj budou dlouho vzpomínat. Tuto akci „Kulový blesk“, jak 
jsme si ji sami nazvali, jsme zvládli na jedničku, a to zejména díky velké 
podpoře zřizovatele, vedení školy a  také rodičů, kteří nám ve všem vyšli 
vstříc. Velké poděkování patří také těm, kteří nám po opravách pomohli 
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školku přestěhovat zpět do budovy MŠ a tím napomohli k návratu do běž-
ného provozu. Děkujeme!

Jednou z akcí v posledních listopadových dnech byla návštěva lesa ve 
Vitčicích, kde jsme si užili krásný den v přírodě za doprovodu a vyprávění 
pánů myslivců. Děti se seznámily se zvířátky, které žijí v lese, zjistily, která 
zvířátka v zimě spí, která ne a  jak jim přes zimu můžeme pomoci. Také 
nás navštívila paní Kňourková ze záchranné stanice pro volně žijící živo-
čichy v Němčicích nad Hanou a přivezla nám na návštěvu ježka, který se 
nám před svým zimním spánkem předvedl v  plné parádě. Strávený den 
s ježkem, v lese a přírodě byl perfektním ukončením podzimního období 
a přivítáním zimy. Ta nás hned v dalších dnech uvítala krásnou sněhovou 
nadílkou, kterou si s dětmi užíváme na kopci naší školní zahrady. 

Zimní období nám také oznámil příchod Mikuláše, který dětem za 
jejich pěkné vystoupení nadělil balíčky, a protože máme ve školce pouze 
samé hodné děti, i letos čerti odešli s prázdnými pytli. 

Na závěr bych Vám všem, čtenářům Hvězdičky, ráda za všechny zaměst-
nance mateřské školy popřála klidné a pohodové Vánoce, plné potěšení, 
lásky, úsměvů a krásných chvil strávených s Vašimi nejbližšími. Také v roce 
2022 pevné zdraví, spoustu pozitivní energie a životního optimismu.

Mgr. Veronika Remešová 
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Výsadba stromů v městysi Nezamyslice
To je název projektu, pod kterým přijal městys Nezamyslice podporu ze 

SFŽP, Národního programu Životního prostředí výzvy č. 9/2019. V rámci 
projektu se nám podařilo získat dotaci ve výši 250.000,-- Kč a  díky tomu 
jsme v  průběhu roku 2021 mohli vysázet 
12 stromů na dětském hřišti v  Nádražní 
ul., 14 stromů – ibišků syrských – na ul. 
1. máje, 5 stromů u obchodů na ul. 1. máje 
– ibišky a katalpy Nana, 15 stromů v par-
ku ul. Gen. Svobody – 9 druhů stromů a 3 
ovocné stromy v  areálu DPS. Celkem se 
tedy díky dotaci podařilo vysázet 49 no-
vých stromů. Dále jsme z  dotace pořídili 
mulčovací kůru, kůly, úvazy, kořenovou 
chráničku, hadici a vozík na hadici, moto-
rový postřikovač, hadici v boxu k upevnění 
na zeď a čerpadlo. Z dotace dále byly uhra-
zeny náklady spojené s odborným posud-
kem, který byl potřebný k podání žádosti, 
podáním žádosti a odborným dozorem při 
výsadbě. Stromy byly vysázeny za pomoci 
občanů Nezamyslic a zality našimi hasiči. 

Tímto bych chtěla poděkovat všem, kte-
ří se v sobotu 30. 10. 2021 pod vedením p. 
Košárka podíleli na výsadbě stromů, a také 
našim hasičům pod vedením p. Málka, kte-
ří všechny stromy po výsadbě zalili. Jak se 
jim dařilo, můžete posoudit z  fotografi í u 
tohoto článku a článku na str. 15.

Za městys Nezamyslice 
Dagmar Pavlíková 
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Cesta vánočního stromu 2021
Letošní vánoční strom rostl přes 30 let ve Sportovní ulici u Přikrylů. Moc 

za něj děkujeme. Za zdárnou přepravu, usazení a nazdobení stromu děkuji 
našim zaměstnancům a věřím, že se i letos líbí. Jeho putování je zachyceno 
na fotografi ích.

Ing. Vlastimil Michlíček, starosta
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Odpadové hospodářství

Svoz BIOodpadu v zimních měsících

Možná jste již v médiích zaregistrovali, že se od letoška změnil zákon 
o odpadech. Změn je tolik, že se v tom teprve začínáme orientovat jak my, 
tak samotné svozové fi rmy. Představuje to spoustu změn pro obec i občany. 
Navíc by měla být od roku 2030 výrazně omezena možnost skládkování = 

Svozové dny bioodpadu v rámci letošní zimy stanovila fi rma RESPONO 
následovně:  29.12., 26.1. a 23.2. Od března bude svoz již v pravidelném 14-
ti denním intervalu.
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uložení odpadu na skládku. Hlavně z tohoto důvodu stoupá tlak na třídění 
odpadu, a  tím na minimalizaci „zbytkového odpadu“, tzv. směsného ko-
munálního odpadu, který dáváme do černých, resp. plechových popelnic. 
Tyto změny se samozřejmě promítají i do cen. Díky změně zákona se od 
1. 1. 2021 do cen promítá i množství uloženého odpadu na skládku v tu-
nách. Za takto uložený odpad se platí nejen poplatek za odvoz, ale také 
poplatek za uložení odpadu na skládce, poplatek za rekultivaci skládky 
a poplatek řekněme „státu za vytvoření odpadu“. A právě tento poplatek 
bude ze zákona každý rok stoupat. Při zachování současné míry třídění by 
to znamenalo nárůst nákladů obce během několika následujících let o cca 
150.000,- Kč jen z tohoto poplatku. Dá se předpokládat, že si poplatky za 
skládkovné bude zvyšovat i majitel skládky a samozřejmě i svozová fi rma, 
což bude další zvýšený náklad. Pro doplnění uvádím, že celkové náklady na 
odpady za rok 2020 byly cca 1,2 mil. Kč a vratka z EKO-KOMu za vytřídě-
ný odpad je ve výši cca 220 tis. Kč.

Již v letošním roce nám stouply náklady na odvoz bioodpadu do kom-
postárny v Koválovicích. Jedná se o přistavované kontejnery na bioodpad 
ze zahrad. Do konce roku 2020 byl odpad odvážen zadarmo. Od 1. 4. 2021 
platíme 350,- Kč + DPH za každou tunu a ročně takto odvezeme cca 300 
tun. Od příštího roku cena stoupá na 600,- Kč + DPH za tunu, což bude 
znamenat nárůst nákladů v roce 2022 oproti roku 2020 o cca 200.000,- Kč. 

Budeme se tedy muset zamyslet, jak budeme do budoucna nakládat 
s odpady. Jak jsem již uvedl, ceny výrazně porostou za odpad v černých 
popelnicích, a dá se předpokládat, že i za bioodpad. Proto se musíme za-
myslet, zda zavést a dále rozšiřovat třídění odpadů až do domácností, což 
by pravděpodobně zvýšilo vratku z EKO-KOMu, zda zpoplatnit bioodpad, 
resp. jak celkově přistoupit k této problematice. Na prosincovém zastupi-
telstvu se schvaloval poplatek za odpady na rok 2022. V době, kdy tento 
článek píši, nevím, jaká částka bude schválena. Letos je poplatek 600,- Kč/
osobu. Podle skutečných nákladů roku 2020 by měl být již 700,- Kč/osobu 
a dle předběžných výsledků roku 2021 již 760,- Kč/osobu. Jak a kam bude 
odpadové hospodářství směřovat, ukáže čas. To, co jsem se snažil ve zkrat-
ce popsat, je věc nepříjemná, ale budeme se s ní muset vypořádat.

Ing. Vlastimil Michlíček, starosta
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Příběh Davida Hepnara

Soutěž o nejhezčí podzimní výzdobu domu

Městys Nezamyslice vypsal fi nanční sbírku pro pana David Hepnara, kte-
rá byla zřízena na základě Souhlasu Krajského úřadu OL kraje, č.j. KUOK 
123840/2021. Číslo účtu je 7982679826/2010. Přispívat lze i  do zapečetěné 
pokladničky, která je umístěna na úřadu městyse Nezamyslice. Sbírka trvá od 
13.12.2021 do 30.6.2022. David je rodák z Nezamyslic. Nyní žije s manželkou 
v nedalekých Dřevnovicích v rodinném domku, který je důvodem k uspořádá-
ní této sbírky. V roce 2016 se seznámil se svou současnou manželkou Žanetou 
a v prosinci téhož roku mu byla diagnostikována vážná nemoc ALS. Přestěho-
vali se společně do Dřevnovic a začali si opravovat rodinný dům. Od poloviny 
roku 2018 se Davidův stav zhoršil a Žaneta mu od té doby zajišťuje 24hodino-
vou péči. I přes velkou pomoc rodiny, která jim pomohla se základními opra-
vami, jsou opravy stále potřeba. V havarijním stavu je střecha, kterou zatéká, 
i některé další části domu. Vzhledem k Davidově nemoci a nutnosti 24hodi-
nové péče manželky, nejsou sami schopni vydělávat prostředky na další opra-
vy. Proto se městys Nezamyslice rozhodl podpořit manžele Hepnarovi touto 
sbírkou. Budeme rádi za jakoukoliv fi nanční pomoc. Více informací k příběhu 
Davida naleznete na webu městyse v sekci Aktuality.

Kulturní komise městyse se rozhodla vyhlásit soutěž o nejhezčí podzim-
ní výzdobu domu. Této soutěže se zúčastnily čtyři rodiny (Račanští, Matu-
šincovi, Pavelkovi z Trávníků a Petrželovi). Jak jejich podzimní výzdoba 
domu vypadala, si můžete prohlédnout na fotografi ích. Po těžkém rozho-
dování jsme se dohodli, že nakonec odměníme všechny čtyři soutěžící. 
A tak se maminky mohou těšit na krásné keramické cedulky na dům a děti 
na něco sladkého na zub. Všem soutěžícím za účast děkujeme a blahopře-
jeme ke krásným cenám. A protože se přiblížila ta nejhezčí a nejkouzelnější 
doba z celého roku, rozhodli jsme se vyhlásit i soutěž o nejhezčí vánoční 
výzdobu domu. Již nyní se těšíme na Vaše zaslané fotografi e s výzdobou 
domu. Věříme, že tentokrát bude účast vyšší.  

Jana Telecká
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Ateliér Tištín
Už dvakrát byla v  naší farnosti možnost vyzkoušet si různé výtvarné 

techniky pod vedením odborné lektorky Jany Šprtové na faře v  Tištíně. 
Mohli jsme si vyzkoušet jak malbu, tak i kresbu podle vlastní fantazie, nebo 
se inspirovat díly jiných malířů. Vyzkoušeli jsme si malbu akrylem na plát-
no a akvarelovými pastelkami, nebo kresbu uhlem či pastelem.

Hanka Burgetová

Vážení občané, 
chtěli bychom vás, kterých se to týká, požádat, abyste neparkovali 

vozidla na zatravněných obecních pozemcích, obzvláště nyní v zimě, 
kdy soustavným parkováním na trávnících dochází k jejich trvalému 
poškození. Travnaté pásy v městysi nejsou určeny k parkování. Dále 
žádáme všechny, kteří parkují na vjezdech před svými domy, aby par-
kovali tak, aby nebránili chodcům v bezpečném pohybu po chodní-
cích. Ty jsou primárně určeny chodcům, nikoliv autům. Děkujeme za 
pochopení a  ohleduplné jednání. Vozidla prosím parkujte na svých 
pozemcích a na pozemcích městyse, které jsou k tomu určené. 

Za městys Dagmar Pavlíková 
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Konec roku
Bohuslava NovotnáBBoBoBoBoB huhuhuhuh slsls avaa Novvotnnnáááá

Sněhu nám napadly úplné závěje 
Maminka dítěti ručičky zahřeje
Táta zas postaví sněhuláčí partu

Děda vše sleduje s úsměvem na rtu
Babička napeče cukroví krabice

Druhů je sedmero, jak velí tradice
Nákupy dárků a bohatá tabule 
Zastíní věnec, co svítí na stole

Co takhle sednout si 
Rozkrojit jablíčko

Podat ho s úsměvem
A pusou na líčko

Zazpívat koledy bez hluku obchodů
Jen sami spolu být bez světa odpadu

Navštívit rodinu, obejmout blízké
Na dobrý konec si s pohádkou myslet. 


